
2023D22051 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de bewindspersonen van het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport over het Jaarverslag van het 
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 2022 
(Kamerstuk 36 360 XVI, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie, 
Smals 

De adjunct-griffier van de commissie, 
Heller 
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Nr Vraag 

1 Hoe groot is het tekort aan verpleegkundigen in de verpleeghuizen 
ten opzichte van wat in het Kwaliteitskader Verpleeghuiszorg staat 
vermeld? 

2 Hoe groot is de deeltijdfactor in de zorg? Kunt u dit uitsplitsen per 
sector? 

3 Kunt u een overzicht geven van alle meevallers op de VWS-
begroting in de jaren 2010 tot 2022? Kunt u hierbij zowel de 
voorjaarsnota, najaarsnota en het jaarverslag bij elkaar optellen? 
Deelt u de mening dat het een hysterisch beeld geeft als er jaar in 
jaar uit zulke grote meevallers waren op zorg en de zorgkosten dus 
veel minder stegen dan voorgespiegeld? Waarom wordt de wijze 
van ramen van de zorgkosten niet meer in lijn gebracht met de 
klaarblijkelijk veel lagere groei van de zorgkosten? 

4 Waarom vindt er een kasschuif plaats van € 48,3 miljoen binnen 
het programma Wonen, Ondersteuning en Zorg voor Ouderen 
(WOZO)? 

5 Waarom zijn er € 19,8 miljoen onbenutte middelen binnen de 
Stimuleringsregeling Wonen en Zorg (SWZ)? 

6 Welke inspanning verricht uw ministerie, zodat deze middelen dit 
jaar wél worden benut? 

7 Klopt het dat door een overheveling van middelen het opleidings-
akkoord Wijkverpleging met € 20 miljoen wordt gekort? 

8 Hoeveel budget is toegekend aan Regiobudget scheiden wonen en 
zorg? 

9 Hoe vaak is er in 2022 en in 2023 gebruik gemaakt van Regiobud-
get scheiden wonen en zorg? 

10 Hoe kan het dat er veertien procent onderuitputting is binnen het 
geld wat is begroot voor het persoonsgebonden budget (PGB)? 

11 Klopt het dat er € 10 miljoen minder wordt uitgegeven in 2022 aan 
respijtzorg? 

12 Wat is het aantal fte’s dat werkzaam is in de zorgsector in 2021, 
2022 en in 2023? 

13 Wat is het aandeel zzp-ers binnen de zorgsector? 
14 Hoeveel gemeenten maken nu gebruik van een bewezen-effectieve 

interventie tegen eenzaamheid? 
15 Hoeveel geld gaat er naar de aanpak Een tegen Eenzaamheid? 
16 Wat levert de maatregel op om een inkomensafhankelijke bijdrage 

te vragen binnen de Huishoudelijke Hulp? 
17 Wat is het effect van een inkomensafhankelijke bijdrage in de 

Huishoudelijke Hulp op de vraag? 
18 Wat is de planning voor 2023 en 2024 met betrekking tot PGB 2.0? 
19 Wat zijn de concrete stappen die op korte termijn worden gezet 

naar aanleiding van het rapport «Betekenis en waarde van het 
PGB»? 

20 Wat is per ziekenhuis het percentage patiënten in het beddenhuis 
dat via een spoedeisende hulppost is binnengekomen? 

21 Kan over de afgelopen tien jaar worden aangegeven hoeveel 
gevallen van Sepsis er waren? 

22 Kan worden aangegeven hoeveel gevallen van antibiotica-
resistentie er over de afgelopen tien jaar waren, alsmede hoeveel 
gevallen van de schimmelziekte Aspergillus fumigatus (bij 
intensive care)? 

23 Wat is de ontwikkeling tussen 2021 en 2025 van het gestelde Wet 
langdurige zorg (Wlz)-kader? 

24 Waar is de € 200 miljoen voor het scheiden van wonen en zorg 
precies aan uitgegeven in 2022? 

25 Hoe kan het dat er in 2022 geen geld wordt uitgegeven aan 
volledig pakket thuis en het jaar ervoor € 550 miljoen? 
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26 Hoeveel coronagerelateerde inhaalzorg is er in 2022 gerealiseerd? 
In hoeverre is de coronagerelateerde inhaalzorg ingelopen? 
Wanneer is de coronagerelateerde inhaalzorg ingelopen? 

27 Hoe groot is de operationele ic-capaciteit (bedden+personeel) op 
dit moment? Hoe groot was die aan de start van de coronacrisis? 
Hoe groot was die in 2010? 

28 Hoe heeft het aantal ic-bedden in Nederland en in de landen om 
ons heen zich ontwikkeld sinds de coronacrisis? Hebben wij nog 
steeds ongeveer de helft minder dan het gemiddelde in Europese 
landen? 

29 Waarom zijn de onderschrijdingen op de VWS-begroting van de 
afgelopen drie jaren niet ingezet voor de vergoeding van vaccina-
ties (gordelroos), behandelingen en medicijnen? Waarom krijgen 
patienten hun medisch noodzakelijke behandeling of medicijnen 
niet vanwege de kosten, terwijl zij verplicht verzekerd zijn en u 
honderden miljoenen euro’s overhoudt op de begroting? 

30 Hoeveel geld is er tot nu toe uitgegeven aan de realisatie van het 
Nationaal Preventieakkoord, opgesplitst per pijler (roken; alcohol; 
mentale gezondheid; voeding)? 

31 Hoeveel geld is er tot nu toe uitgegeven aan de realisatie van het 
Caribisch Nederland Sport- en Preventieakkoord, opgesplitst per 
pijler (overgewicht; problematisch alcoholgebruik, roken en 
drugsgebruik; sporten en bewegen; seksuele gezondheid en vitale 
organisaties op sport en preventie)? Hoe heeft zich dit van 2019 
naar 2022 ontwikkeld? 

32 Wat waren in 2022 de totale uitvoeringskosten en ingezette fte’s 
voor de beantwoording van schriftelijke vragen? En kunt u inzicht 
geven in het aantal dubbel gestelde vragen? 

33 Hoe lang is de gemiddelde wachttijd voor het Zwem-ABC? 
34 Wat kost het vergoeden van zwemlessen voor AZC-bewoners? 
35 Hoeveel hospice plaatsen zijn er in Nederland? 
36 Wat zegt de Autoriteit Consument & Markt (ACM) over samenwer-

king in het kader van het Integraal Zorgakkoord (IZA)? 
37 Hoeveel tijd en geld is een ziekenhuis kwijt aan het opstellen van 

een aanvraag voor transformatiegeld in het kader van het IZA? 
38 Hoe wordt geborgd dat de transformatiegelden van het IZA ook 

werkelijk aangewend worden voor de transformatie? 
39 In hoeverre is Nederland goed voorbereid op een nieuwe 

pandemie? 
40 Kunt u een nadere splitsing geven van de nog te bouwen 290.000 

woningen voor ouderen? Welke woningen (nultreden, geclusterde 
setting, verpleegzorg-plekken, verpleeghuisplekken) betreft dit? 

41 Hoe groot is het tekort aan nultredenwoningen? 
42 Waarom worden er 40.000 verpleegzorgplaatsen gebouwd in 

plaats van de eerder (in de WOZO-Kamerbrief d.d. 4 juli 2022) 
genoemde 50.000? 

43 Hoe groot is de wachtlijst voor een plek in het verpleeghuis? 
44 Waarom is de planning van de bouwopgave niet opgedeeld per 

2026, 2030 en 2040, maar wordt er alleen nog gesproken over de 
bouwopgave voor 2030? Hoe groot is de bouwopgave in 2040? 

45 In hoeverre zijn de ambities ten aanzien van ouderenhuisvesting 
nog haalbaar, gezien alle problemen die er nu al zijn met de 
realisering van nieuwe woningen – zoals de massa-immigratie? 

46 Waarom wordt in het grote kader van preventie ook niet gestreefd 
naar een drugsvrije generatie in 2040? 

47 Welke landen hebben een vaccinatieprogramma voor gordelroos? 
48 Hoe is de financiering geregeld voor de introductie van de 

gordelroosvaccinatie in 2024? 
49 Hoe verhouden de kosten van gordelroosvaccinatie zich tot de 

kosten van het behandelen van gordelroos en de mogelijke 
gevolgen daarvan voor de zorgkosten op de lange termijn? 
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50 Kunt u aangeven hoe de eerste zes maanden van het lachgasver-
bod zijn verlopen? Zijn er knelpunten in de uitvoering? Zo ja, 
welke? 

51 Hoe beoordeelt u de opkomst van 56,2 procent bij de HPV-
vaccinatie voor de uitgenodigde 10-jarigen? Ligt dit percentage in 
de lijn der verwachting? 

52 Wat is nog nodig om de ambitie van 90 procent HPV-
vaccinatiegraad bij zowel jongens als meisjes te behalen? 

53 Is het nog de steeds de prognose dat begin 2024 cliënten weer 
eens per twee jaar kunnen worden uitgenodigd voor de Interval 
Borstkanker screening, zoals gebruikelijk is? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, kan dit eventueel nog versneld worden, en zo nee waarom 
niet? 

54 Heeft de Beweegalliantie een positief effect gehad voor de 
gezondheid van iedereen zoals bedoeld was en zo ja, kunt u dit 
cijfermatig onderbouwen? Hoeveel meer mensen zijn gaan sporten 
bijvoorbeeld? Voelen mensen zich vitaler? Was er een positief 
effect op obesitas en zo ja, in welke mate? 

55 Wat levert de beweging van de Juiste Zorg op de Juiste Plek 
(JZOJP) op? 

56 Zijn in het PGB 2.0 systeem ook concrete maatregelen verwerkt om 
de toenemende inbreuk en misbruik door de georganiseerde 
misdaad in het PGB- systeem tegen te gaan? Zo ja, welke 
maatregelen zijn dat en zo nee, waarom niet? Is de overheid dan 
op een andere manier bezig om de georganiseerde misdaad buiten 
de PGB-deur te houden? Zo ja, hoe dan? 

57 Hoeveel daklozen zijn er in Nederland? 
58 Hoe groot waren de personeelstekorten in 2022? Kunt u dit 

uitsplitsen per sector? Welk deel van de zorgkosten ging in 2022 op 
aan salarissen? Kunt u dit uitsplitsen per sector? Wat was in 2022 
het gemiddelde salaris in de zorg? Kunt u dit uitsplitsen per sector? 

59 Komt het resultaat van de «Stichting Het Potentieel Pakken» 
(minder dan 3 procent van het aantal deelnemers is 3,5 uur méér 
gaan werken) overeen met uw verwachting? Zo ja, waarom neemt 
u genoegen met zo’n laag rendement? Zo nee, wat is dan wel de 
verwachting van dit programma en waarom is dit niet gehaald? 

60 Wat heeft de inzet van transfermechanismen voor de geestelijke 
gezondheidszorg (ggz) in de regio’s opgeleverd? Zijn daar al 
concrete resultaten van te zien? Zo ja, welke? Heeft het de 
wachtlijsten verkort? 

61 Wat heeft de inzet op casuïstiektafels de hoogcomplexe ggz 
opgeleverd? Zijn daar al concrete resultaten van te zien? Zo ja, 
welke? Heeft het de wachtlijsten verkort? 

62 Wat heeft het zorgprestatiemodel voor de ggz tot nu toe opgele-
verd? Zijn daar al concrete resultaten van te zien? Zo ja, welke? 
Heeft het de wachtlijsten verkort? 

63 Vindt u dat we goed voorbereid zijn op een volgende pandemie 
(pandemische paraatheid)? Zo ja, waar baseert u dat op? Wat is uw 
antwoord op de vele deskundigen (zoals Marion Koopmans) die 
zeggen dat we niet goed voorbereid zijn? 

64 Hoeveel studenten zijn gestart met de opleiding Basis Acute Zorg? 
65 Heeft dit netwerk ook gezorgd voor een lager medicijntekort? Zo ja, 

hoeveel medicijnen waren weer voldoende beschikbaar? Zo nee, 
waarom niet? 

66 Hoe groot is de operationele ic-capaciteit op dit moment in 
Nederland? Wat is de maximale ic-capaciteit in geval van een code 
zwart situatie tijdens een pandemie of andere ziekteverwekker? 
Kunt u een vergelijking maken met Duitsland, België en Frankrijk? 
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67 Is er ook onderzoek gedaan naar de impact van het coronavirus op 
de gezondheid van gezondheidsmedewerkers en naar hun klachten 
en de nazorg voor hen? Zo ja, wat is hier concreet uitgekomen en 
zo nee, waarom niet? 

68 Hoe groot is de afname van het aantal mensen met obesitas/
overgewicht? Of neemt dit aantal ondanks al uw inspanningen toe? 
En hoe is dit in het Verenigd Koninkrijk? 

69 Hoe groot is de afname van het aantal (problematische) drinkers? 
Of neemt dit aantal ondanks al uw inspanningen toe? En hoe is dit 
in Schotland? 

70 Hoe groot is de afname van het aantal rokers in Nederland door de 
jaren heen? En in het Verenigd Koninkrijk? 

71 Waaruit blijkt dat de bereidheid om bij leefstijlgerelateerde 
aandoeningen voor anderen te betalen onder druk staat? Waarop 
baseert u dat ziekte niet iets is dat je overkomt? Realiseert u zich 
dat er nog steeds elk jaar veel mensen longkanker krijgen die nooit 
hebben gerookt? Realiseert u zich dat er elk jaar veel mensen 
hartziekten en hersenziekte krijgen die gezond hebben geleefd? 
Schaamt u zich voor het oppoken van eigen-schuld-dikke-bult 
redeneringen als mensen ziek worden? 

72 Wanneer in 2023 wordt de doorrekening van het RIVM verwacht 
inzake het Nationaal Preventieakkoord? 

73 Hoeveel transgenders nemen deel aan de vrouwen(top)sport? 
Deelt u de mening dat transvrouwen eigen sportcategorieen 
moeten krijgen omdat de reden voor het scheiden van sport voor 
vrouwen en mannen gelegen is in het feit dat vrouwen fysiek 
minder sterk zijn dan mannen? 

74 Kunt u een overzicht geven van de bestuurders van wie hun salaris 
boven Wet normering topinkomens (WNT) ligt? Zo nee, waarom 
niet? 

75 Wat is uw reactie op het advies van de klankbordgroep om 
zelfregulering en wetgeving in samenhang te beschouwen, 
alvorens over te gaan tot het indienen van een voorstel voor 
nieuwe wet- en regelgeving? 

76 Kan en wilt u de garantie geven dat een zaak zoals die van Sywert 
van Lienden, waarbij u liever dwangsommen bleef betalen dan 
openheid van zaken geven, in de toekomst niet meer voor zal 
komen? Zo nee, waarom niet? 

77 Hoeveel Wet open overheid (Woo)-verzoeken zijn er in het jaar 
2022 ingediend? Kunt u de totale omvang van deze verzoeken 
splitsen in het aantal fte’s en kosten? 

78 Gaat het bij het aanstellen van een «contactpersoon Woo» om één 
of meerdere personen? 

79 Welke concrete mogelijkheden ziet u om het gebruik van gezonde 
voeding te stimuleren? Kunt u op dit punt een aantal concrete 
maatregelen noemen waarin u er meetbaar in geslaagd bent (wel) 
iets positiefs te bereiken? 

80 Wanneer kan de Kamer het besluit over mogelijke introductie van 
Nutri-Score verwachten? 

81 Kunt u concreet aangeven in welke medische producten geïnves-
teerd is voor wat betreft ontwikkeling en productie, waardoor we 
bij een volgende pandemie voldoende paraat zijn en de noodzake-
lijke medische producten in voldoende mate voorradig zullen zijn? 

82 Kunt u aangeven op welke manier de transitie naar toekomstbe-
stendige en kleinschalige woonvoorzieningen voor schipperskinde-
ren mogelijk gemaakt wordt? 

83 Op welke manier kunnen de schippersinternaten investeren in 
nieuwe, kleinschalige huisvesting? Welke bureaucratische regels 
gelden rondom de subsidieregeling? 
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84 Waarom is er gekozen om de locaties voor onder andere opvang 
van schipperskinderen op te heffen en niet te kiezen voor 
kleinschaliger internaatopvang? 

85 Is het mogelijk om internaatlocaties om te bouwen tot kleinscha-
lige opvang? Zo nee, waarom niet? 

86 Kunt u aangeven welke landelijke spreiding van internaten over 
Nederland u voor ogen heeft? 

87 Hoe kan het dat demografische ontwikkelingen (ouderen die in 
aanmerking komen voor de griepprik) een van de oorzaken is dat 
er meer middelen nodig waren om aan de groeiende vraag voor 
griepprik te kunnen voldoen, gezien het feit dat dit geen onver-
wachte ontwikkeling is? 

88 Kunt u een overzicht geven van de verstrekte subsidies in 2022 in 
het kader van gezonde leefstijl en gezond gewicht? Hoeveel was 
dat in 2010? 

89 Hoeveel 24/7 spoedeisende hulp (SEH)-posten zijn er in totaal in 
2022 en wat is de ontwikkeling geweest de afgelopen tien jaar? 

90 Hoeveel SEH-posten zijn er gesloten in 2022 en hoeveel zijn er 
omgebouwd tot spoedpoli? 

91 Hoe kan het dat er € 9,5 miljoen overgebleven is op curatieve ggz? 
Waarop is dat geld blijven liggen? Hoe is dat uit te leggen met de 
grote problemen die er zijn in de ggz? Waar is het geld heenge-
gaan? Is het binnen de ggz gebleven? 

92 Kunt u uitleggen hoe de intentie om administratieve lasten te 
verminderen te rijmen is met het feit dat er (waarschijnlijk) tien 
nieuwe cliëntprofielen ingevoerd gaan worden in de wijkverple-
ging, waardoor feitelijk de administratieve last alleen maar 
vergroot zal gaan worden? 

93 Wat zijn de verwachtingen voor de uitgaven voor onverzekerbare 
vreemdelingen voor 2023 en 2024, rekening houdend met de 
(verwachte) toestroom aan vluchtelingen? 

94 Heeft u in uw rollen als stimulator, financier en regisseur concrete 
plannen om de resterende 33 procent van de gemeenten ook bij 
het actieprogramma/netwerk «Een tegen eenzaamheid» te 
betrekken? Zo ja, welke maatregelen zijn dat? Zo nee, waarom 
niet? 

95 Wat heeft het Nationaal Actieplan Dakloosheid «Wonen Eerst» tot 
nu toe aan positiefs opgeleverd en kunt u dit met cijfers onderbou-
wen? Zo niet, waarom niet? Hoeveel daklozen zijn er bijvoorbeeld 
inmiddels onderdak geboden? 

96 Wat waren de onderschrijdingen op de wijkverpleging over de 
afgelopen tien jaar? 

97 In hoeverre is het aantal dak- en thuislozen het afgelopen jaar 
afgenomen? Indien er sprake is van een afname, om hoeveel gaat 
het dan? Zo niet, met hoeveel is het aantal toegenomen? Wat gaat 
u doen om te voldoen aan de kabinetsambities uit het coalitieak-
koord op dit vlak? 

98 Hoe worden wijkverpleegkundigen in hun opleiding voorbereid op 
het geven van zorg en bieden van hulp in de palliatieve en 
terminale fase? 

99 Hoeveel mensen zijn het afgelopen jaar hun huis verloren door 
huisuitzetting? 

100 Hoeveel gezinnen zijn het afgelopen jaar uit hun huis gezet? 
101 Hoeveel woningen voor ouderen zijn er het afgelopen jaar 

gebouwd? Kunt u een splitsing maken van nultredenwoningen, 
verpleeghuisplekken, verpleegzorgplekken, geclusterde settings 
etc. 

102 Welke maatregelen worden er genomen om mensen (thuis) te 
laten sterven waar zij dat wensen? 
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103 Kunt u concreet aangeven welke maatregelen overwogen of 
genomen zullen worden ter versterking van de eigen regie, zeker 
ook met het oog op de eerder gesignaleerde grootschalige 
ondermijning door de (georganiseerde) misdaad van de PGB- 
zorg? 

104 Kunt u een overzicht geven welke regels en administratieve lasten 
zijn afgeschaft en hoeveel tijd dit voor zorgverleners heeft 
opgeleverd sinds het programma (Ont)Regel de Zorg inwerking is 
getreden? 

105 Met welk percentage is zijn de administratieve lasten en regeldruk 
afgenomen sinds het programma (Ont)Regel de Zorg? 

106 Wat levert het (financieel en in fte) op als de administratieve lasten 
in de zorg met 50 procent verminderd worden? 

107 Hoeveel geld is er gemoeid met de uitvoering van het programma 
(Ont)Regel de Zorg over de komende jaren? Wat zijn de specifieke 
concrete doelstellingen op basis waarvan achteraf kan worden 
gesteld dat dit programma succesvol is verlopen? En wanneer is 
sprake van een onsuccesvolle aanpak? Wordt hier een bepaalde 
drempelwaarde voor gehanteerd? Wordt bijvoorbeeld naar tien 
procent minder (ervaren) administratielasten gestreefd? Hoe wordt 
dit uiteindelijk getoetst? Wie heeft de uiteindelijke doorzettings-
macht op dit dossier? En op basis van welke concrete indicatoren 
is het programma tot dusver getoetst en hoe heeft het hierop 
gescoord? 

108 Bent u het eens met de stelling dat een vermindering van de 
administratieve tijdsbesteding in 2025 met vijf procentpunt ten 
opzichte van 2020 niet bepaald een ambitieuze doelstelling is? Zo 
ja, heeft u plannen om uw ambities naar boven bij te stellen en zo 
ja, hoe dan? Zo nee, waarom niet? 

109 Hoeveel zorgmedewerkers hebben een salaris uit de middengroep 
in het loongebouw? 

110 Op basis van welke concrete indicatoren wordt getoetst of de 
subsidie die wordt uitgekeerd onder het «SectorplanPlus 2022–
2023» effectief is? Hoeveel is er additioneel opgeleid en hoeveel 
zorgmedewerkers zijn er additioneel behouden ten opzichte van 
een situatie waarin deze subsidie niet uitgekeerd zou worden? 
Wanneer wordt deze subsidie als effectief beschouwd en op basis 
van welke concrete indicatoren? 

111 Op basis van welke concrete indicatoren wordt de subsidieregeling 
«Veerkracht en Zeggenschap» getoetst? Wanneer beschouwen we 
deze subsidieregeling succesvol? Is dat bijvoorbeeld als er sprake 
is van meer zeggenschap binnen honderd organisaties? En hoe 
wordt dit getoetst? Hoe worden zorgmedewerkers betrokken bij de 
toetsing omtrent de effectiviteit van deze subsidieregeling? En 
wanneer beschouwen we deze subsidieregeling als niet effectief? 

112 Hoe wordt er getoetst of de projectsubsidie voor het «Landelijk 
Actieplan Zeggenschap» rechtmatig en effectief wordt besteed? 
Welke concrete indicatoren zijn hiervoor opgesteld? Wanneer kan 
de Kamer deze projectsubsidie beschouwen als effectief besteed 
en wanneer als onsuccesvol? Hoe wordt dit getoetst? 

113 Hoeveel mensen zijn daadwerkelijk (verder) opgeleid door en met 
het SectorplanPlus 2022–2023 en hoeveel mensen zijn door dit 
beleid daadwerkelijk voor de zorg behouden? 

114 Hoe worden de zeer kritische aantekeningen van de Algemene 
Rekenkamer meegenomen bij de verdere invulling van de 
subsidieregeling Stageplaatsen Zorg? 

115 Is bekend hoeveel meer stagiaires de subsidieregeling Stageplaat-
sen Zorg II opgeleverd heeft en hoeveel (meer) personen door deze 
regeling uiteindelijk voor een loopbaan in de zorg hebben 
gekozen? 
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116 Welke maatregelen zijn in dezen genomen om daadwerkelijk te 
kunnen garanderen dat buitenlands zorgpersoneel echt voldoet 
aan de opleidingseisen die gelden in Nederland en waar Neder-
landse sollicitanten ook aan moeten voldoen (denk ook aan kennis 
van de Nederlandse taal)? Kunt u garanderen dat met deze 
procedure/pilot niet gesjoemeld wordt om buitenlands personeel 
sneller aan werk te helpen en/of het tekort aan zorgpersoneel 
sneller te verhelpen? 

117 Is bekend hoeveel meer data-hacks en gevallen van cybercrime 
(denk bijvoorbeeld aan ransomware) hebben plaatsgevonden door 
de toenemende digitalisering van de zorg en de toenemende 
digitale gegevensuitwisseling? 

118 Welke gesignaleerde knelpunten in het versnellingstraject 
MedElkaar zijn taaier dan verwacht en hoe zijn deze knelpunten 
aangepakt? 

119 Worden er speciale voorwaarden en eisen gesteld aan leveranciers 
van artificial intelligence (AI)-systemen? 

120 Welke AI-projecten lopen er in de zorg? 
121 Zou gezien het belang van de samenleving en de belangen van de 

burgers van het land besloten moeten worden dat informatieveilig-
heid veeleer een landsbelang is, waardoor de overheid hier meer 
de regie moet nemen en bepaalde maatregelen moet afdwingen 
(denk aan ziekenhuizen die uit kostenoverwegingen te weinig 
investeren in computerveiligheid)? Zo ja, wat denkt u hieraan te 
gaan doen? Zo nee, waarom vindt u dit geen zaak van 
landsbelang? 

122 Wat zijn momenteel de verwachtingen omtrent eventuele 
aanpassingen/bijstellingen qua uitgaven voor gegevensuit-
wisseling? 

123 Is al bekend wanneer het CoronaCheck-stelsel, dat «nog altijd 
operationeel is», ontmanteld gaat worden? Zo nee, waarom niet? 

124 Kunt u een kwantitatief overzicht geven van de additionele 
ondersteunende functies die zijn gecreëerd vanuit de subsidierege-
ling Coronabanen in de Zorg, ten opzichte van een situatie waarin 
deze subsidieregeling er niet zou zijn? Hoe wordt de algehele 
effectiviteit van deze regeling getoetst en op basis van welke 
kwalitatieve en kwantitatieve indicatoren? 

125 Is bekend hoeveel ondersteunende functies daadwerkelijk 
gecreëerd zijn met deze € 45 miljoen extra ten behoeve van 
Verlenging Coronabanen in de Zorg en in hoeverre dit daadwerke-
lijk heeft bijgedragen aan meer (zorg)capaciteit en groter herstel-
vermogen van zorgprofessionals? 

126 Wat zijn de redenen dat de uitgaven op grond van de subsidierege-
ling Veerkracht en Zeggenschap € 5 miljoen lager zijn dan 
geraamd? Hoe verhoudt dit zich tot de effectiviteit van deze 
regeling? Is er geen animo voor? 

127 Hoe wordt de subsidieregeling kwaliteitsimpuls personeel 
ziekenhuiszorg getoetst op effectiviteit? Hoe wordt er daarnaast 
gecontroleerd of de uitgaven onder deze subsidieregeling 
rechtmatig zijn? Hoeveel is er additioneel geïnvesteerd in na- en 
bijscholing van personeel door deze regeling, ten opzichte van een 
situatie waarin deze regeling er niet zou zijn? Hoeveel stage- en 
leerwerkplekken zijn er additioneel gecreëerd dankzij deze regeling 
ten opzichte van een situatie waarin deze regeling er niet zou zijn? 

128 Zou u bij alle onderuitputtingen onder het kopje overige kunnen 
aangeven waar deze vandaan komt en welke stappen er worden 
ondernomen om ervoor te zorgen dat het geld alsnog effectief 
besteed kan worden? 

8



129 Heeft u een verklaring voor het feit dat de aanvragen voor de 
Regeling Behoud langdurig Zieke Zorgmedewerkers lager zijn dan 
verwacht, en zo ja, welke? Is deze regeling daarom geen succes? 
Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? Wordt deze regeling 
gecontinueerd? Zo ja, waarom? Zo nee waarom niet? 

130 Is bekend hoeveel mensen daadwerkelijk bij- en nageschoold zijn 
door de Kwaliteitsimpuls personeel ziekenhuiszorg? In hoeverre is 
dat daadwerkelijk een bijdrage aan de kwaliteit van de zorg 
geweest? 

131 Is bekend waardoor het aantal persoonlijke gezondheidsomgeving 
(PGO)-gebruikers in 2022 lager is dan verwacht? Komt hierdoor het 
programma Innovatie en Zorgvernieuwing in gevaar? Zo nee, 
waarom niet? Zo ja, wat gaat u hier aan doen? 

132 Wat is de reden dat het aantal PGO-gebruikers in 2022 minder hard 
op gang is gekomen dan verwacht? Welke doelstelling heeft u voor 
2023 gesteld en welke acties worden ondernomen om de 
doelstelling te behalen? 

133 Hoe snel komen nieuwe geneesmiddelen in Nederland beschikbaar 
voor de patiënt in vergelijking tot andere Europese Unie 
(EU)-landen? 

134 Kunt u uitleggen wat de subsidieregeling schippersinternaten 
inhoudt? 

135 Hoeveel kinderen staan er op een wachtlijst voor gespecialiseerde 
jeugdhulp? 

136 Hoe lang is de gemiddelde wachttijd voor gespecialiseerde 
jeugdzorg? 

137 Op welke manier zijn zorgmedewerkers betrokken bij het opstellen 
van de hervormingsagenda jeugdzorg? 

138 Hoeveel plekken regionaal georganiseerde kleinschalige voorzie-
ningen zijn er het afgelopen jaar gebouwd/gerealiseerd? 

139 Kunt u garanderen dat het verkrijgen van beter inzicht in de 
werking van het jeugdzorgstelstel en de financiën niet zal zorgen 
voor extra administratieve lasten en regeldruk voor zorgverleners? 

140 Wat is er gebeurd met de € 50 miljoen die beschikbaar is gemaakt 
voor de acute jeugd-ggz? Tot hoe lang zijn deze middelen in te 
zetten? Zijn de middelen al uitgeput? 

141 Hoeveel jeugdzorginstellingen verkeren er in financiële proble-
men? Zijn er aanwijzingen voor aanstaande faillisementen? 

142 Zijn er nog wachttijden bij Veilig Thuis-organisaties? 
143 Hoe vaak wordt er gebruik gemaakt van de mogelijkheid tot het 

opstellen van een familiegroepsplan? 
144 Hoeveel kinderen keren uiteindelijk weer terug naar huis na een 

uithuisplaatsing? 
145 Hoeveel rechtszaken met betrekking tot jeugdbeschermingsmaat-

regelen hebben vorig jaar plaatsgevonden? 
146 Hoeveel kinderrechters (fte) zijn er? 
147 Hoeveel schipperskinderen worden er opgevangen? 
148 Bent u het mee eens met de stelling dat de ambitie van het 

Nationaal Preventieakkoord flink op achterstand gezet is doordat 
700.000 Nederlanders blijvend gestopt zijn met sporten sinds en 
door de coronamaatregelen? Zo ja, welke maatregelen heeft u 
ingezet of in ontwikkeling om deze achterstand versneld weer in te 
lopen? Zo niet, waarom niet? 

149 Hoeveel erkende deelnemers aan het voormalig verzet en 
oorlogsgetroffenen zijn er nog die onder de regeling Oorlogsge-
troffenen en Herinnering Wereldoorlog II vallen? 

150 Hoe komt het dat er € 18,6 miljoen is uitgegeven aan 594 
rechthebbende van de backypayregeling? 594 keer € 25.000 is 
€ 14.850.000, vanwaar dan dit verschil? 
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151 Kan aan de hand van een verdeling van huishoudens naar 
inkomen uit arbeid of uitkering (tot het inkomen waarmee het recht 
op zorgtoeslag komt te vervallen) bij benadering inzichtelijk 
gemaakt worden op welke wijze zorgkosten betaald worden 
(onderverdeeld in zorgpremie, eigen risico, werkgeversheffing Zvw 
of eigen bijdrage Zvw)? 

152 Kan vervolgens in bovenstaande berekening in mindering worden 
gebracht wat het effect van het ontvangen van zorgtoeslag per 
inkomensgroep is? 

153 Hoeveel medewerkers op uw ministerie houden zich bezig met de 
Wet openbaarheid bestuur (Wob)-verzoeken? 

154 Waarom zijn de uitgaven voor het kerndepartement in 2022 ten 
opzichte van 2021 met bijna € 50 miljoen gestegen, terwijl de 
coronacrisis in 2022 al op zijn einde liep? Wanneer gaan de kosten 
van het kerndepartement, nu de pandemie is geëindigd, weer 
dalen? 

155 Waarom is de begroting van het kerndepartement in 2022 met 
bijna € 90 miljoen overschreden in vergelijking met de vastge-
stelde begroting? Waarom is, ook de voorafgaande jaren, elk jaar 
op deze begrotingspost weer een (forse) overschrijding van de 
begroting? Kan hier nog worden gesproken van een «incidentele 
overschrijding» of zijn de overschrijdingen inmiddels chronisch 
van aard? Hoe komt dit? 

156 Bent u het eens met de stelling dat ruim € 66 miljoen méér aan 
uitgaven voor de inhuur van externen in 2022 zeer extreem is, 
zeker gezien het feit dat de norm op 10 procent van de personele 
uitgaven ligt en de uitgaven nu ruim 25 procent daarvan 
bedragen? Wat is/zijn hiervan de oorzaak/oorzaken? Vindt u dit 
prudent, efficiënt en acceptabel beleid en zo ja, waarom? Zo niet, 
wat bent u voornemens te doen om deze inmiddels flink uit de 
hand lopende kosten fors terug te dringen? 

157 Hoeveel heeft uw ministerie in totaal in 2022 uitgegeven aan 
externe consultants, beleidsadviseurs, interim-managers en 
communicatieadviseurs en hoeveel was dit de afgelopen vijf jaar? 

158 De coronagerelateerde onrechtmatigheden veroorzaken in 2022 
meer dan 85 procent van de totale onrechtmatigheden, maar waar 
worden de andere onrechtmatigheden door veroorzaakt? 

159 Wat is de reden dat niet eerder is opgemerkt dat de houdbaarheid 
van de grondslag voor de RWT-status van de Landelijke Coördi-
natie COVID-19 Bestrijding (LCCB) niet genoegzaam vaststond? 

160 Hoe kan het dat de stichting LCCB een RWT-bijdrage heeft 
ontvangen, terwijl er onvoldoende grond was voor de RWT-status? 
Wat waren de redenen voor het geven van die RWT-status? Wat 
was de wettelijke onderbouwing hiervoor? 

161 Kan de Kamer de motivering ontvangen voor het beroep dat op 
dwingende spoed is gedaan in februari 2022 voor een aanvullende 
inkoop van zelftesten? 

162 Wordt geprobeerd om de onrechtmatigheden die geconstateerd 
zijn zoveel mogelijk te verantwoorden? 

163 Komt het bedrag uit de voortgangsbrief over het financieel beheer 
van 12 april 2023, waarin wordt gesproken over een risico van 
€ 5,9 miljard onrechtmatigheden, overeen met de onrechtmatighe-
den zoals geconstateerd in het jaarverslag? 

164 Waarom worden voorschotten – waarvan de geleverde tegenpres-
tatie, bijvoorbeeld door GGD GHOR, Mediq en Stichting Open 
Nederland, niet of onvoldoende kan worden bewezen – niet door 
uw ministerie teruggevorderd? 

165 Kan de Kamer de «financiële verantwoording LCH Mediq» 
ontvangen? 
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166 Kan de Kamer de interne analyses van het Landelijk Consortium 
Hulpmiddelen (LCH) verricht door uw ministerie ontvangen? 

167 Wat is uw reactie op het rapport van de Algemene Rekenkamer die 
stelde dat het financieel beheer van de coronagerelateerde 
verplichtingen en uitgaven over 2020 en 2021 (ernstig) tekort is 
geschoten? Kunt u garanderen en toezeggen dat door het 
programma «Verbetering financieel beheer VWS» tekortkomingen 
zoals genoemd niet meer zullen voor komen? 

168 Wanneer verwacht u dat het financieel beheer op orde is, het 
huidige tempo van het verbeteren van het financieel beheer in acht 
nemend? 

169 Verwacht u dat uitgaven voor inhuur van externen in 2023 hoger of 
lager uitvallen dan in 2022? 

170 Hoe gaat u ervoor zorgen dat het aandeel van de personele 
uitgaven dat besteed wordt aan de inhuur van externen, in 2022 
maar liefst 25,7 procent, wordt teruggebracht tot onder de 
Roemernorm van 10 procent? Wat gaat u doen om de personele 
uitgaven onder de Roemernorm te krijgen? 

171 Waarom lukt het uw ministerie maar niet om het financiële beheer 
op orde te krijgen? 

172 Wat gaat u doen om de financiële kennis op uw ministerie op orde 
te krijgen? 

173 Hoeveel (woonzorg)woningen zijn er gebouwd met middelen van 
de stimuleringsregeling wonen en zorg? 

174 Hoe komt het dat er op de wijkverpleging ondanks de toename van 
het aantal zelfstandig wonende ouderen al jaren sprake is van 
onderschrijving? 

175 Waarom zijn er omzetplafonds, clientenstops etc. als er al jaren 
geld op de plank blijft liggen voor de wijkverpleging? 

176 Wat waren de onderschrijdingen van het Uitgavenplafond Zorg 
over de afgelopen tien jaar? 

177 Wat waren de onderschrijdingen op eerstelijnszorg over de 
afgelopen tien jaar? 

178 Wat waren de onderschrijdingen op de huisartsenzorg over de 
afgelopen tien jaar? 

179 Wat waren de onderschrijdingen op de ggz over de afgelopen tien 
jaar? 

180 Hoe hebben de kosten van geneesmiddelen zich ontwikkeld over 
de afgelopen tien jaar? 

181 Hoe hebben de kosten van weesgeneesmiddelen zich ontwikkeld 
over de afgelopen tien jaar? 

182 Hoeveel bedraagt de toe-of afname van het aantal ambulanceritten 
dat de aanrijtijd niet haalde over de afgelopen tien jaar? 

183 Hoeveel ambulances zijn er in 2022 ingezet en hoeveel waren dat 
er in 2020 en 2021? 

184 Hoeveel mensen hebben in 2022 geen gebruik gemaakt van 
zorgtoeslag, terwijl zij hier wel recht op hadden? 

185 Hoe staat het met de uitvoering van de motie van het lid Wester-
veld over onafhankelijk onderzoek naar de voortgang op de aanpak 
van dakloosheid (Kamerstuk 36 200-XVI, nr. 73)? 

186 Zijn er nu wel of niet meetbare indicatoren met betrekking tot de 
beweging naar Juiste Zorg Op de Juiste Plek? Zo ja, waar staan 
deze? Zo nee, gaan deze er nog komen? 

187 Kunt u met betrekking tot de indicator betaalbaarheid van zorg een 
overzicht geven van het percentage groei en de nominale groei 
van alle kosten met betrekking tot de Zorgverzekeringswet (Zvw) 
en de Wlz, alsmede de financieringsbron over de laatste tien jaar? 

188 Zit in het bedrag van € 6.293 lasten per volwassene ook de kosten 
van de zorgtoeslag die via publiek geld worden opgebracht? 
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189 Klopt het dat de uitstroom in de zorg vorig jaar 155.000 medewer-
kers was? Kunt u een overzicht uitgesplitst per sector delen? Wat 
zijn de redenen voor uitstroom? Waarom lukt het u niet de 
uitstroom te verminderen? 

190 Wat is de reden dat met betrekking tot verzuim en uitstroomcijfers 
er geen cijfers over het vierde kwartaal van cijfers bekend zijn? 

191 Wat was de stand van het aantal actuele openstaande vacatures 
per eind 2022? 

192 Wat is de huidige vaccinatiegraad per vaccinatie van de vaccinaties 
die zijn opgenomen in het Rijksvaccinatieprogramma (RVP)? Wat is 
volgens de medische wetenschap de idealistische minimale 
vaccinatiegraad, per in het RVP opgenomen vaccinatie?
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